

# 中國強制性產品認證(CCC)

## STC檢測範圍擴展

實施日期: 2020年6月1日

根據中國內地與香港特區政府於2019年11月簽署的修訂CEPA《服務貿易協議》，內地再進一步開放CCC市場予香港實驗室。

### STC 在CCC產品的檢測

STC(香港標準及檢定中心)是符合條件的香港實驗室，可與內地指定機構開展合作進行CCC產品檢測。

原有範圍: 在內地加工或生產 或 在香港加工的CCC產品

**擴展範圍: 任何地區 (包括中國以外) 加工或生產的CCC產品**

### 何謂中國強制性產品認證CCC ?

CCC，英文名稱為 (China Compulsory Certification)，即 (中國強制性認證)，是中國國家認證認可監督管理委員會根據《強制性產品認證管理規定》制定的，從2003年5月1日起實施。經過調整，CCC目錄內產品有21大類：包含電線電纜、電路開關及保護或連接用電器裝置、低壓電器、小功率電動機、電動工具、電焊機、家用和類似用途設備、音視頻設備、資訊技術設備、照明電器、機動車輛及安全附件、機動車輛輪胎、安全玻璃、農機產品、電信終端設備、消防產品、安全防範產品、裝飾裝修產品、兒童用品、防爆電氣、家用燃氣灶具。

目錄下任何產品，都必須先獲得 CCC 標誌，才能在中國銷售、進口或用於商業用途。

\*如有任何爭議，STC將保留最終決定權。

### STC檢測產品範圍:

- ▶ 玩具
- ▶ 家用及類似用途設備
- ▶ 音視頻設備
- ▶ 資訊技術設備
- ▶ 照明燈具

欲知詳情，歡迎致電STC電氣及電子產品部：

STC (香港)

+852 2666 1854

+852 2665 0848

hkep@stc.group

香港新界大埔工業邨大宏街10號

STC (美國)

+1 862 229 6388

+1 862 229 6338

usstc@stc.group

STC (德國)

+49 8732 6381

+49 8732 2345

grstc@stc.group

www.stc.group

# CHINA COMPULSORY CERTIFICATION (CCC)

## STC TESTING SCOPE EXTENSION



**Implementation Date: June 1, 2020**

According to the revised CEPA "Closer Economic Partnership Arrangement" signed between the China and the Hong Kong Special Administrative Region Government in November 2019, China will further open the CCC market to the Hong Kong laboratories.

### Testing of CCC products provided by STC

STC (Hong Kong Standards and Testing Centre) is an accredited laboratory that can cooperate with designated organizations in China to conduct CCC product testing.

Original scope: CCC products processed or produced in the China or processed in Hong Kong

**Expanded scope: CCC products processed or produced in any regions in the world (including outside China)**

### STC testing product range:

- ▶ Children's products
- ▶ Household and similar electrical appliances
- ▶ Audio and video apparatus
- ▶ Information technology equipment
- ▶ Lighting apparatus

### What is China Compulsory Certification CCC?

CCC (China Compulsory Certification) was formulated by the Certification and Accreditation Administration of the People's Republic of China in accordance with the "Regulation concerning Management of Compulsive Product Certification" and was implemented with effective from May 1, 2003. The products in the CCC catalog have classified into 21 categories including : Electric cables and wiring, Electrical switches, Protective devices and connection devices, Low voltage electrical equipment, Small power motors, Electric tools, Electric welding machines, Household and similar electrical appliances, Audio and video apparatus, Information technology equipment, Lighting apparatus, Motor vehicles and safety accessories, Motor vehicle tyres, Safety glass, Agricultural machinery, Telecommunication terminal equipment, Fire service equipment, Security system products, Decoration products, Children's products, Explosion-proof electrical products, and Household gas appliances. Any products under the above categories must obtain the CCC mark before it can be sold, imported or used for commercial purposes in China.

\* In case of any disputes, STC reserves the right of final decision.

**For more details, please contact our Electrical Product Division:**

STC (Hong Kong)  
STC (USA)  
STC (Germany)

+852 2666 1854  
+1 862 229 6388  
+49 8732 6381

+852 2665 0848  
+1 862 229 6338  
+49 8732 2345

hkep@stc.group  
usstc@stc.group  
grstc@stc.group

10 Dai Wang Street, Tai Po Industrial Estate, Tai Po, N.T., HK

[www.stc.group](http://www.stc.group)